

SCHOOL TRANSPORT ORGANISATION

Terms and conditions

1. General Responsibilities:

- a. The school bus service is a service extended to the students and their families, all riders must conduct themselves in a respectful and safe manner while on the bus.
- b. Parents / guardians are responsible for ensuring their child's punctuality and presence at the designated pick-up point at the specified time.

2. Timeliness:

- a. The school bus operates on a strict schedule. It cannot wait for late students, as this would disrupt the route and cause delays for other riders.
- b. Parents / guardians must ensure that students are at the bus stop at least 2 minutes before the scheduled pick-up time.
- c. In case of students arriving late at the bus stop, the school bus will not wait beyond the designated departure time. It is the parent / guardian's responsibility to arrange alternate transportation for the student to reach the school.
- d. Parents are responsible to be there on time to collect young students. The bus will not be able to wait and children will have to disembark alone if no parents are there to pick them up.

3. What to do if the bus does not arrive?

- a. If the bus is 10 minutes late for the pick-up please call the school. We will then figure out what the issue is and communicate with you.
- b. Delays due to special traffic or accidents, may happen during the transportation. The school will do its best to notify, but it will not always be possible.

4. Disclaimer:

- a. EEBA holds no responsibility for students who are not present at the designated pick-up time or for the actions of students once they have disembarked from the bus.
- b. Parents / guardians are responsible for ensuring their child's safety and well-being before and after bus transportation.
- c. The school cannot be held responsible for issues with the bus companies. We will do our best to inform parents in case of delays, or issues with school transportation.

Student Conduct and Responsibility

1. Student responsibility on the bus: School buses are unaccompanied — no school staff member is present on board. Students are therefore expected to conduct themselves appropriately of their own accord, showing maturity and respect for fellow passengers and the driver. While school staff may assist students before boarding, each student bears personal responsibility for boarding the correct bus on time and for their own behaviour throughout the journey.
2. Compliance with bus rules: All students must comply with the school's bus rules at all times. These rules exist to ensure the safety and comfort of all passengers and the driver. Ignorance of the rules is not an acceptable justification for misconduct.
3. Sanctions and expulsion: In the event of serious or repeated infractions of the bus rules, the school reserves the right to impose sanctions, up to and including temporary or permanent exclusion from the bus service. Such decisions will be taken at the school's discretion and no compensation or refund will be due in connection with any suspension or exclusion from the service.

Rules for students on the bus:

10 Commandments on the bus

1. I am an educated young person : I will say "good morning", "thank you", "good evening" and use the other good manners
2. I will stay seated at my place all the way – with my belt fasten
3. I will keep the volume of my voice low
4. I will keep my music, my phone, my photos and videos for my personal use only
5. I will always respect my friends and the other busmates
6. I will above all respect the bus driver
7. I will let no leave waste inside the bus – if something lies on the ground : "it is not me but I can help picking it " will be my best attitude
8. I will obey the decisions of the bus driver and the oldest students in charge of my bus
9. These students have received the mission by the school to make sure these commandments are respected by all and that the trip to and from the school is pleasant for everyone and for the bus driver
10. I am conscient that if my attitude or deeds are not following these commandments and the due respect for a safe bus trip, I will be sanctioned and if needed excluded temporarily or definitely from the bus

ORGANISATION DU TRANSPORT SCOLAIRE

Termes et conditions

1. Responsabilité générale :

- a. Le service de bus scolaire est un service offert aux élèves et à leurs familles ; tous les passagers doivent se comporter de manière respectueuse et sécuritaire à bord du bus.
- b. Il incombe aux parents/tuteurs de veiller à la ponctualité et à la présence de leur enfant au point de ramassage désigné à l'heure prévue.

2. Horaire:

- a. Le bus scolaire suit un horaire strict. Il ne peut pas attendre les élèves en retard, car cela perturberait le trajet et causerait des retards aux autres passagers.
- b. Les parents/responsables légaux doivent s'assurer que les élèves se trouvent à l'arrêt de bus au moins 2 minutes avant l'heure de passage prévue.
- c. En cas d'arrivée tardive d'un élève à l'arrêt de bus, le bus scolaire n'attendra pas au-delà de l'heure de départ prévue. Il incombe aux parents/responsables légaux de prévoir un autre moyen de transport pour que l'élève puisse se rendre à l'école.
- d. Il est de la responsabilité des parents/responsables légaux d'être présents à l'heure pour venir chercher leurs enfants. Le bus ne pourra pas attendre et les enfants devront descendre seuls si aucun parent n'est là pour les accueillir.

3. Que faire si le bus n'arrive pas ?

- a. Si le bus a 10 minutes de retard, veuillez appeler l'école. Nous pourrions alors déterminer la cause du problème et vous contacter.
- b. Des retards dus à des conditions de circulation particulières ou à des accidents peuvent survenir pendant le transport. L'école fera son possible pour vous prévenir, mais cela ne sera pas toujours possible.

4. Clause de non-responsabilité:

- a. EEBA décline toute responsabilité concernant les élèves qui ne sont pas présents à l'heure de ramassage prévue ou concernant les agissements des élèves une fois qu'ils sont descendus du bus.
- b. Il incombe aux parents/responsables légaux d'assurer la sécurité et le bien-être de leur enfant avant et après le transport en bus.
- c. L'établissement ne peut être tenu responsable des problèmes rencontrés avec les compagnies de bus. Nous nous efforcerons d'informer les parents/responsables légaux en cas de retard ou de problème avec le transport scolaire.

Conduite et responsabilité des élèves

1. Responsabilité des élèves dans le bus : Les bus scolaires ne sont pas accompagnés ; aucun membre du personnel scolaire n'est présent à bord. Les élèves sont donc tenus d'adopter un comportement approprié, faisant preuve de maturité et de respect envers les autres passagers et le conducteur. Bien que le personnel scolaire puisse aider les élèves avant la montée à bord, chaque élève est responsable de monter dans le bon bus à l'heure et de surveiller son propre comportement tout au long du trajet.
2. Respect du règlement du bus : Tous les élèves doivent respecter le règlement du bus scolaire en tout temps. Ce règlement vise à assurer la sécurité et le confort de tous les passagers et du conducteur. L'ignorance du règlement ne saurait justifier un comportement inapproprié.
3. Sanctions et exclusion : En cas d'infractions graves ou répétées au règlement du bus, l'établissement se réserve le droit d'appliquer des sanctions pouvant aller jusqu'à l'exclusion temporaire ou définitive du service de bus. Ces décisions seront prises à la discrétion de l'établissement et aucun remboursement ni indemnisation ne sera accordé en cas de suspension ou d'exclusion du service.

Charte du Bus - Décalogue

1. Je monte et descends du bus : "bonjour", "merci", "bonne soirée" ; je suis une personne éduquée
2. Je reste assis à ma place tout le long du trajet – ceinture attachée - et ne change pas de lieu
3. Je garde un volume de voix normal et un ton calme
4. Ma musique et mon téléphone sont pour un usage individuel ; cela inclut aussi les photos et vidéos
5. Je respecte mes voisins de bus
6. Je respecte le chauffeur de bus et sa conduite
7. Je ne laisse aucun déchet traîner dans le bus et ramasse si quelque chose est tombé ; le « c'est pas moi » n'a pas de sens
8. J'obéis aux injonctions du conducteur et à celles des chefs de bus
9. Les chefs de bus sont des grands élèves qui ont pour mission de faire respecter la charte ici présentée et veiller au bon trajet des élèves et du conducteur.
10. Je suis conscient qu'un mauvais comportement de ma part m'expose à des sanctions pouvant aller d'une simple remarque à une exclusion temporaire ou définitive des trajets en bus